
Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testületének  2010.  június  24-én  15:30  órai 
kezdettel megtartott soros nyílt ülésének

Tárgysorozata:

Jegyzőkönyve: 

Rendelete: 11

Határozatai: 189-203

T á r g y s o r o z a t a

Interpellációk, kérdések

Tájékoztató a két ülés közötti  fontosabb intézkedésekről  valamint a lejárt határidejű 
határozatokról 

1.Tsp.) Előterjesztés az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó 
lakossági közműfejlesztési hozzájárulásról és a község területén történő utólagos 
közműrákötések rendjéről szóló 17/2008. (XII.01.) Kt. rendelet módosítására
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző

2.Tsp.) Rendőrség beszámolója
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

3. Tsp.) Előterjesztés Duna-Tisza Közi Nagytérség Regionális Települési Szilárdhulladék 
Gazdálkodási Rendszerének megvalósításához szükséges költséghányad Monor Város 
Önkormányzata részére történő megfizetésére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

4.Tsp.)  Előterjesztés  a  polgármesteri  hivatal  épületének megvalósításával  kapcsolatos 
projektmenedzseri  tevékenységre,  nyilvánosság  biztosítására,  valamint  a 
településmarketing feladatokra érkezett ajánlatokra
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

5. Tsp.) Előterjesztés Makai Ferenc 2213 Monorierdő, Vadász u. 58. szám alatti lakos 
kérelmére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

6.Tsp.) Előterjesztés Kistemplomi Református Egyház kérelmére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester
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7.Tsp.) Előterjesztés KMOP-5.2.1/2008-0028. számú pályázattal kapcsolatos 
elszámolásra
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző

8.Tsp. ) Előterjesztés a Csicsergő Óvoda intézményi minőségirányítási programjának és 
pedagógiai programjának jóváhagyására
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző

9.Tsp. ) Előterjesztés Szépkorú Nyugdíjas Klub terembérleti díj elengedési kérelmére
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

10.Tsp.) Tájékoztatás szennyvízcsatorna és tisztítótelep tulajdonközösséggel 
kapcsolatosan
Előterjesztő: Juhász Sándor polgármester

11.Tsp.) Tájékoztatás egyéb feladatokról
Előterjesztő: Vargáné Vass Éva jegyző

12.Tsp) Egyebek

Monorierdő, 2010. július 5.

Juhász Sándor 
 polgármester
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JEGYZŐKÖNYV

Készült: Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. június 24-én 15:30 
órai kezdettel a Polgármesteri Hivatal dísztermében megtartott soros nyílt üléséről.

Jelen  vannak:  Juhász  Sándor  polgármester,  Dr.  Páczi  Antal  alpolgármester,   Vad  Mária 
alpolgármester, Borbás Elvira, Dzsupin Imréné,   Dr. Pácziné Félix Anna,  Pádár Erika, dr. 
Práczki Péter, Szalai Gábor képviselők

Tanácskozási joggal megjelent: Vargáné Vass Éva jegyző

Távollévő képviselők: Hornyák Balázs, Kiss Dénes László, Tóth Attila képviselő

Juhász Sándor:  köszönti  a  megjelenteket. Külön köszönti  a  Rendőrség részéről  Kelemen 
József  rendőralezredes  urat  és  Kenyár  Tibor  főhadnagy  urat.  Megállapítja,  hogy  az  ülés 
határozatképes 9 képviselő jelen van. A jegyzőkönyv hitelesítésére felkéri Dr. Pácziné Félix 
Anna és  Vad Mária képviselőket. A jegyzőkönyv vezetésére felkéri Derján Hajnalkát.

A képviselő-testület  a napirendet a módosításokkal együtt, valamint a jegyzőkönyvvezető  és 
a hitelesítő személyére tett javaslatot 9 igen szavazattal elfogadja.

Interpellációk, kérdések

Tájékoztató a két ülés közötti  fontosabb intézkedésekről  valamint a lejárt határidejű 
határozatokról 

Vad Mária: kérdése, hogy a Ladánybene 27 fesztivállal kapcsolatos feljelentés hol tart.

Juhász Sándor: semmi értesülés nincs róla. 

Vad Mária: kérdése, hogy a Dandár utcai lakók kérelme hol tart.

Juhász Sándor: megtörtént. Már készen van. A lakók adtak össze pénzt és ahogy korábban a 
testület  meghatározta,  hogy  250.000,-Ft-tal  egészítsék  ki,  megtörtént.  A  munkadíjat  és  a 
töltősódert fogja fedezni az összeg, amit az önkormányzat biztosít.

A képviselő-testület  9 igen szavazattal  a lejárt  határidejű határozatokról  szóló tájékoztatót 
elfogadja.

1.Tsp.) Előterjesztés az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó 
lakossági közműfejlesztési hozzájárulásról és a község területén történő utólagos 
közműrákötések rendjéről szóló 17/2008. (XII.01.) Kt. rendelet módosítására

Vargáné Vass Éva: a legfontosabb változás a korábbiakhoz képest, hogy az Étv. 28 § (2) 
bekezdése  úgy  módosult,  hogy  nem  írja  elő  a  rendeletalkotási  kötelezettséget  az  épített 
környezet  védelméről  szóló  jogszabály,  de  ha  az  önkormányzat  ilyen  beruházásokhoz 
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érdekeltségi  hozzájárulásonként  közműfejlesztési  hozzájárulást  kíván  bevezetni,  akkor 
jogszabályt kell alkotnia, ezért a jogszabályváltozás alapján a módosított rendelet-tervezetet 
kéri a testülettől elfogadásra. 

Vad  Mária: olvasta,  hogy  az  önkormányzat  számlájára  kell  befizetni  a  hozzájárulást. 
Kérdése, hogy ezt mire használják fel. 

Vargáné  Vass  Éva: a  közműfejlesztési  hozzájárulás  egy  már  meglévő  közműhöz 
rácsatlakozás, ez annak a fedezete vagy ha új beruházás indul, már nem csak 90%-ban lehet a 
közműfejlesztési hozzájárulásokat felosztani, hanem részben vagy teljesen. 

Vad Mária: azt is olvasta, hogy ezt a pénzt vissza lehet fordítani a közmű karbantartására. 

Vargáné Vass Éva: ez a befizetés az önkormányzati  költségvetési  elszámolási  számlához 
kapcsolódó un. 811-es befejezett viziközmű nevű számlára érkezik. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal az alábbi rendeletet alkotja:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
11/2010. (VI.30.) Kt.

rendelete

az önkormányzat által végzett beruházásokhoz kapcsolódó lakossági közműfejlesztési 
hozzájárulásról és a község területén történő utólagos közműrákötések rendjéről szóló 

17/2008. (XII.01.) Kt. rendelet módosításáról 

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  helyi  önkormányzatokról  szóló, 
többször módosított  1990. évi LXV. tv. 16. § (1) bekezdés alapján az önkormányzat  által 
végzett  közműépítésekhez  kapcsolódó  közműfejlesztési  hozzájárulásról  az  utólagos 
közműrákötések  rendjéről  szóló  17/2008.(XII.01.) Kt.  rendeletét  az  alábbiak  szerint 
módosítja:

1. § A R. címe helyébe a következő cím lép:

Az  önkormányzat  által  végzett  beruházásokhoz  kapcsolódó  lakossági  közműfejlesztési 
hozzájárulásról és a község területén történő utólagos közműrákötések rendjéről

2. § A R. bevezető szövegrésze helyébe a következő bevezető szövegrész lép:

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  helyi  önkormányzatokról  szóló, 
többször módosított 1990. évi LXV. tv. 16. § (1) bekezdése alapján az önkormányzat által 
végzett  közműépítésekhez  kapcsolódó  közműfejlesztési hozzájárulásról  (a  továbbiakban: 
hozzájárulás) megállapításának feltételeiről, valamint az utólagos közműrákötések rendjéről 
az alábbi rendeletet alkotja:

3. § A R. 1. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

(2) Ha a tulajdonos a tulajdonát képező ingatlant kiszolgáló, az önkormányzati beruházásban 
létesített  közműhálózat  fejlesztéséhez  az  önkormányzat  által  meghatározott  pénzbeni 
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befizetést  nem  teljesíti,  az  érdekeltségi  egységre  jutó  hozzájárulás  megfizetésére  kell 
kötelezni.

4. § A R. 2. § (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

(3)  Közműfejlesztési  hozzájárulás:  Az  a  befizetési  kötelezettségként  megállapítható 
pénzösszeg, amelynek nagyságát a beruházó képviselő-testület a közmű által kiszolgálandó 
ingatlanok után állapít meg, mint érdekeltségi egységre jutó beruházási költséget.

5. § A R. 4. §-át megelőző alcím helyébe a következő alcím lép, továbbá a 4. § (1) – (5) 
bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

A hozzájárulással kapcsolatos rendelkezések

4. § (1) A közműfejlesztési költség felosztása a közművesítésbe bevont ingatlan /telek/ után 
történik.
(2) Közművel ellátatlan sarok telek esetében az ingatlan kisebb hosszúságú utcai /közterület 
felőli/ határvonalat kell figyelembe venni a közművesítési költség meghatározásánál.
(3)  A  közigazgatási  területen a  közművesítésbe  bevont  ingatlanokat  terhelő  hozzájárulás 
mértéke az ingatlanra jutó beruházási költség. 
(4) A hozzájárulás megfizetése alól felmentés nem adható.
(5) A hozzájárulás nem róható ki, ha az út- és közműépítéshez szükséges terület kialakítása 
érdekében korábban lejegyzett telekrészért járó kártalanítás összegének megállapítása során 
az út és a közmű megépítéséből eredő értéknövekedést figyelembe vették.

6. § A R. 5. § (1), (2) és (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

(1) A hozzájárulás megállapítása e rendelet alapján a polgármester által kiadott határozattal 
történik.
(2) A hozzájárulást a beruházás üzembe helyezését követően az 5 § (1) bekezdése szerinti 
kivetésről  szóló  határozat  jogerőre  emelkedésétől  számított  60  napon  belül,  Monorierdő 
Községi Polgármesteri Hivatal költségvetési elszámolási számlájára kell befizetni.
(4)  A hozzájárulást  megállapító  határozat  ellen a kézhezvételtől  számított  10 munkanapon 
belül fellebbezést lehet benyújtani a képviselő-testülethez.

7. § A R. 6. § (1) és (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

(1)  Magánszemély  részére  különös  méltánylást  érdemlő  esetben,  mely  e  bekezdés  a)-
e)pontjaira vonatkozik – külön írásbeli kérelemre, – a hozzájárulás pótlékmentes részletekben 
történő megfizetése vagy halasztása engedélyezhető, egy éven belüli határidő megtartásával 
annak részére, aki az alábbi rendszeres pénzbeli ellátások közül
a) időskorúak járadékának,
b) rendszeres szociális segélynek,
c) lakásfenntartási támogatásnak
d) rendszeres gyermekvédelmi támogatásnak jogosultja,
e) valamint a 62. életévet betöltött személy.
(2)  A kérelem ügyében  a  polgármester  dönt,  amely  ellen  fellebbezést  lehet  benyújtani  a 
képviselő-testülethez.

8. § A R. 7. §-a helyébe a következő rendelkezés lép:
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7.§ Az az ingatlantulajdonos, aki a közműlétesítő szervezetben bármely okból nem vett részt, 
a  közművekre  utólag  csak  a  hatályos  jogszabályi  rendelkezések  betartásával,  valamint  a 
beruházási költségek tárgyi ingatlanra jutó teljes összegének  az Önkormányzat, gazdálkodó 
szervezet esetében a szolgáltató, részére egy összegben történő megfizetése mellett köthet rá.

9. § A R. 8. § (1) és (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

(1) A hozzájárulás mértéke:
a) szennyvízközműre történő utólagos rákötés esetén:
– 50 m3 kapacitásig 185.000.- Ft + ÁFA/ érdekeltségi egység
– 50 m3 kapacitás felett  285.000.- Ft + ÁFA/ érdekeltségi  egység (1 érdekeltségi  egység: 
legfeljebb 500 liter/nap szennyvízkibocsátás.)
b) ivóvízhálózatra  történő utólagos rákötés  esetén  50 000.-Ft+ÁFA/érdekeltségi  egység (1 
érdekeltségi egység: legfeljebb 500 l/nap vízigény)
(2)  Szociális  körülményeire  tekintettel  12  hónapos  részletfizetési  kedvezményt  kaphat  az, 
akinél a háztartásban élők 1 főre jutó havi jövedelme nem haladja meg az öregségi nyugdíj 
mindenkori  legkisebb  összegének  200%-át.  A  kedvezmény  megadásáról  a  polgármester 
határozattal dönt.

10. § A R. 9. § (1) és (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

(1) A megszerzett szennyvíz-kibocsátási jogot növelni csak a növekményre eső hozzájárulás 
megfizetése ellenében lehet.
(2)  Az önerős  beruházás  esetén  a  beruházó által  megjelölt  ingatlanokra  – legfeljebb az  e 
rendelet  alapján  megállapított  hozzájárulás  összegének  70%-ig  –  hozzájárulásként  kell 
figyelembe  venni  a  beruházó által  megépített  közcélú  ivóvíz és szennyvízelvezető-hálózat 
nettó értékét.

11. § A R. 10. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép:

(2) A hozzájárulás kivetése önkormányzati hatósági ügy, és az eljárás során a közigazgatási 
hatósági eljárás és szolgáltatás szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvény rendelkezéseit kell 
alkalmazni.

Záró rendelkezések

12. § (1) E rendelet kihirdetése napján lép hatályba.
(2) Kihirdetéséről  a jegyző a Polgármesteri  Hivatal  hirdetőtábláján történő kifüggesztéssel 
gondoskodik.

2.Tsp. Rendőrség beszámolója

15:50 órakor megérkezik Tóth Attila képviselő (jelenlévők száma 10 fő)

Kenyár Tibor:  tisztelettel köszönti a megjelenteket. Pár szóban részletezné, hogy az elmúlt 
évekhez hasonlóan és ahhoz viszonyítva milyen arányban változott a közbiztonság helyzete.
A 2007-2008-as évhez viszonyítva a vagyon elleni bűncselekmények száma 2008-ban 83 eset 
történt meg, 2009-ben 90 esetben fordult elő.
Közlekedési bűncselekmény 2008-évben 5 történt, 2009-ben 4. 
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Egyéb bűncselekmény a településen 2009-ben 32 esetben fordult elő. A 2008-as évben ez 31 
esetben történt. 
Ez összesen 126 bűncselekmény, amely Monorierdő településen történt.
Megjegyzendő,  hogy  a  2002-es  évtől  Monorierdő  területén  a  bűncselekmények  száma 
folyamatosan  és  jelentősen  lecsökkent.  Sajnálatos  módon  a  2009-ben  a  vagyonelleni 
bűncselekmények száma, ezen belül is a lopásoké kis mértékben emelkedett. Ez köszönhető  a 
bekövetkezett gazdasági válságnak is. 
A  felsorolt  egyéb  és  a  közlekedési  bűncselekmények  vonatkozásában  kisebb  mértékű 
csökkenés  mutatkozik.  Itt  figyelembe  kell  venni,  hogy  a  területen  működő  polgárőrség 
nagyban segíti a bűnmegelőzést a fokozott szolgálatellátással.
Szeretné megköszönni a településőrség működését a községben, ugyanis nagyon hatékonyan 
és jól működik a két településőr. Többször egyeztetnek vele és a közterület-felügyelővel is. 
Nagyon  jó  és  hatékony  csapatról  van  szó,  folyamatos  a  kapcsolattartás,  nagy  mértékben 
köszönhetik,  hogy visszaszorulnak azok a bűncselekmények, alkalmi lopások, hogy árusok 
leszállnak  a  vonatról  és  sétálgatnak  a  településen  és  megpróbálják  az  arra  alkalmas 
személyektől vagyontárgyaikat ellopni.
A vagyonelleni bűncselekmények általában Monorierdő szélső, ritkán lakott, hétvégi házakkal 
övezett  részén mutatható ki.  Ez köszönhető annak is,  hogy ezen a területen  télen és esős 
időszakban járőrözés szempontjából nehezen megközelíthető, bejárható. Minden erőfeszítést 
megtesz nem csak a polgárőrség, hanem most már a településőrség is és a körzeti megbízott. 
Vannak olyan  hétvégi  házak,  ahol  novemberben  bezárják  és  legközelebb  csak  februárban 
jönnek  ki,  így  a  bűncselekmények  időbeli  behatárolását  nehéz  a  rendőrségnek  is 
megállapítani, mert vagy még szomszédjuk sincsen, vagy még maga a tulajdonos sem tudja 
megmondani, hogy mikor történt az esemény. 
A közlekedési cselekmények vonatkozásában még mindig nincs meg a kellő visszatartás, bár 
Monorierdőn csökkent a közlekedési bűncselekmények száma. Monorierdő területén a 2009-
es évben 3 esetben történt gyorsított bírósági eljárás olyan esetben, amikor eltiltása hatálya 
vagy tartalma alatt vezetett az elkövető. Tette ezt úgy, hogy nem volt vezetői engedélye, vagy 
folyamatosan  eltiltotta  vagy  a  bíróság  vagy  az  I.  fokú  szabálysértési  hatóság.  Zömében 
pénzbüntetést kaptak ezek a személyek, de előfordult az is, hogy elzárást szabott ki a bíróság. 
A gyorshajtás tekintetében sajnos nincs előrelépés, annak ellenére, hogy kiemelt hangsúlyt 
fektetnek  a  közúti  ellenőrzésre,  pont  azért,  hogy  az  ilyen  deviáns  magatartást  folytató 
személyeket  ki  tudják  szűrni  a  közlekedési  forgalomból,  legyen  az  akár  kerékpáros, 
segédmotorkerékpáros, vagy gépjárművezető. Ezek kiszűrésére fokozott ellenőrzések kerültek 
végrehajtásra, melynek során 2009-ben több személy lett előállítva ittas vezetés gyanújával és 
eltiltás hatálya alatti vezetésért. 
A  közbiztonság  helyzete  az  előző  évekhez  viszonyítva  jelentősen  nem  változott,  nőtt  a 
lakosok biztonságérzete, mivel a bűncselekmények nagyobb része a hétvégi házas területeken 
történt, melyek ritkán lakottak. Reméli, hogy itt is egyre visszaszorulóban van, köszönhető a 
bővülő polgárőrségnek is, amely 2009. decemberében már 51 tagot számlál, lehetőség szerint 
az őrjárőr szolgálati alosztály létszáma is jelentősen megnövekedett az elmúlt évben. Innen is 
egyre gyakrabban tudnak plusz járőröket küldeni Monorierdőre. A jövőben fokozni kívánják a 
bűnügyileg fertőzött külterületi részeken a járőrszolgálatot. 
A  4.sz.  főútvonal  egyben  előnye  is,  egyben  hátránya  is  a  régiónak  a  nagy  számú 
közlekedésben  részt  vevő  személygépkocsinak,  tehergépkocsinak,  illetve  járműveknek.  A 
Pilis  –  Monor  viszonylatban  a  4.sz.  főútvonal  elfogadható  állapotban  van,  a  belterületi 
úthálózat nagy része már aszfaltos, a többi útszakasz javításra szorul, bár köszönhetően az új 
és  önálló  önkormányzatnak,  a  településen  több  út  is  szilárd  útburkolatot  kapott,  és  ez  a 
program folytatódni fog 2010-ben is.
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A balesetek  alakulásának  számszerűsége:  2007-ben  halálos  közlekedési  baleset  3  esetben 
történt.  Súlyos  sérüléssel  járó  közlekedési  baleset  5  esetben,  könnyű  sérüléssel  járó 
közlekedési baleset 4 esetben, az anyagi káros baleset volt a legtöbb, 15 eset. 
A 2008-2009-es évben halálos közlekedési baleset szerencsére nem fordult elő. 
Súlyos sérülés 2008-ban 3, 2009-ben 2 esetben. 
Könnyű sérüléssel járó baleset 2008-ban 8 alkalommal történt, 2009-ben 6 esetben.
Anyagi káros baleset 2008-ban 18 esetben, 2009-ben 12 esetben történt. 
Az országos rendőrkapitány is meghatározta, hogy szerinte a közúti közlekedés baleset, azon 
belül  is  az elhalálozással  járó közúti  balesetek esetében ezeket  a számokat  mindenképpen 
vissza  kell  szorítani,  ennek  egyik  lehetősége,  hogy  a  4.sz.  főúton,  a  vasúti  átjáró,  a 
gyalogátkelő környékére sebességmérő műszer  elhelyezése.  Örül annak, hogy kihelyezésre 
került a 4.sz. főúton a sebességjelző tábla, ennek további folyamodványa lenne, ha sikerülne 
egy olyan készüléket felszerelni, ami nem csak a forgalmat nézi, hanem automatán le tudná 
fényképezni a gyorshajtókat. 
A  balesetek  szám  a  4.sz.  főút  hatalmas  átmenő  forgalma  miatt  még  mindig  magas.  A 
balesetek nagy része itt történik. Ezek bekövetkezéséért általában a gyorshajtás és az előzés 
szabályainak megszegése a fő ok. 
Az elmúlt  években a KMB-s a szolgálatát  viszonylag folyamatosan tudta ellátni  a körzeti 
megbízott  Pozbai  Tibor  úr.  A  2009-es  évben  a  saját  tulajdonú  gépkocsijával  látta  el  a 
szolgálatát.  A  nagyobb  rendezvényekre  igyekeznek  a  Kmb-s  rendelkezésére  bocsátani  a 
megkülönböztető  jelzéssel  ellátott  gépkocsit.  Így  a  rendezvényeken  résztvevő  személyek, 
illetve a lakosok is érezzék, hogy ott vannak a területen, civil autókból ez nem mindig derül 
ki. A körzeti megbízott nagyon jó kapcsolatot tart fenn a településőrökkel.
Példaként lehetne állítani más települések településőrei elé is. Rajtukon kívül a polgárőrséggel 
is  nagyon  jó  a  kapcsolat  és  a  Polgárőrségnek  is  nagy  szerepe  van  abban,  hogy  a 
bűncselekmények száma nem emelkedik a településen, hanem viszonylag stagnál. 
A 2008-as  évben  a  körzeti  megbízott  125.000,-Ft  helyszíni  bírságot  szabott  ki,  17  fővel 
szemben,  mint  szabálysértési  feljelentés,  ittas  járművezetés,  lopás  és  egyéb  miatt.  11  főt 
állított elő a településen egyéb okok miatt, igazoltatás miatt, de bűncselekmény miatt is volt 
előállítás. 6 esetben fogott el vagy körözés vagy bűncselekménnyel tetten ért személyt.  Ez 
nagyon magas szám más településekhez képest is. 49 volt a feldolgozott általános ügy. 
20 db-ot képviseltek a feldolgozott bűnügyek. 
2009-es évben helyszíni bírság 100.000,-Ft 11 főre redukálódott, ehhez hozzá tartozik, hogy a 
településen a körzeti megbízottnak a lakossággal egy olyan kapcsolatot kell kialakítani, hogy 
első körben a helyi lakosságot figyelmeztetni kell a szabálysértésre, illetve az attól elállást 
kell  preferálnia.  Ha  figyelmeztetéssel  és  kellő  megbecsüléssel  eléri  a  célját,  nem mindig 
alkalmaz rendőri helyszíni bírságot vagy feljelentést. Szabálysértési feljelentést 6 esetben tett, 
büntető feljelentést 3 esetben, 9 főt állított elő és 5 főt fogott el.
Feldolgozott általános ügyek száma: 53 
Feldolgozott bűnügyek: 23
Az  intézkedési  aktivitás  csökkenése  a  fentiek  alapján  azzal  magyarázható,  hogy  a 
bűnmegelőzsére  fektetett  nagyobb  hangsúlyt,  melyet  2010-ben  tovább  kívánnak  fokozni, 
rejtett  figyelőszolgálat  és  fokozott  járőrszolgálat  szervezésével  a  területi  polgárőrséggel 
közösen. 
2009-es évben kevesebb alkalommal fordult elő, hogy a helyi Kmb-s a területéről el lett volna 
vonva egyéb feladatok ellátására. 
Összegzésként  szeretné  megemlíteni  kollégájának  Pozbai  Tibornak  a  megnyilvánulását, 
megpróbálja a település lakóival kialakítani a kapcsolatot.
Megállapítja és mindenki számára egyértelmű, hogy a munkája folyamatos és rendszeres, az 
egyeztetések,  megbeszélések  szükség  szerint,  hogy  milyen  feladatok  adódnak,  azoknak  a 
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végrehajtása és megemlíteni még a tavalyi évben indult az Iskolalendület program, melyben a 
Pozbai Tibor főtörzszászlós is  két esetben részt tudott  venni,  hogy elmegy az iskolába és 
felkérésre az iskolásoknak vagy bűnmegelőzésről vagy közlekedésbiztonsági előadásokat tart. 
Itt szeretné megragadni az alkalmat, hogyha ilyen kérésük van, akkor jelezzék azt a Tibornak, 
lehetőséget fognak adni arra, hogy a felnövekvő ifjúságnak megfelelő bűnmegelőzési egyéb 
téren felvilágosítást, oktatást tudjanak tartani. 
A  településen  lakik  néhány  olyan  család,  akik  a  deviáns  magatartásokból  adódóan,  de 
előszeretettel  bosszantják  a  többi  lakos  életét.  Ebben  mindenféleképpen  lépni  kell,  egyre 
gyakrabban és fokozottabb járőrszolgálatot szeretnének a település azon részeire szervezni, 
hogy  ezeket  az  embereket,  akik  ebből  élnek,  minél  inkább  ellehetetleníteni  és  kicsit 
elmozdítani őket, hogy jó felé változzanak. Vagy ha nem, viseljék ennek a következményeit. 
Köszöni, hogy meghallgatták, ha kérdés van, szívesen válaszol.

Juhász Sándor: kiegészítené azzal, hogy a Pozbai úr nem tud jelen lenni személyes okok 
miatt.  Szeretné  megköszönni  a  Monori  Rendőrkapitányságnak  azt  a  hozzáállását,  hogy 
Gyereknapkor minden egyes alkalommal, ahogy kérték őket, kiálltak, bemutattak különböző 
dolgokat. 

Borbás Elvira: szintén köszönetét  fejezi  ki  a Gyereknap kapcsán, négyen vettek részt  és 
munkájukkal  színesítették  a  rendezvényt.  Köszönetét  fejezi  ki  a  kapitány  úrnak,  hogy 
rendelkezésre bocsátotta a dolgozókat, akik kiváló munkát végeztek. 

Vad Mária: szó volt az ittas vezetésről a településen belül. Kérdése, hogy miért nem lehet 
valamilyen  szinten  visszaszorítani,  hiszen  mindenki  jól  tudja,  hogy rendezvények  után  és 
vendéglátó helyekről éjfél körül, aki autóval érkezett azzal is megy haza és ez általában így 
van. A kempingben történő rendezvények után rendszeresen tapasztalja, hogy több üveg sör 
után autóba ülnek. 
Legutóbb a gyermeke késésben volt  és futott  a vonathoz és átment  a piroson és 5000,-Ft 
bírságot  ítélt  meg azért,  mert  futott  a vonathoz.  Az ittas  vezetők viszont  hazamehetnek a 
kocsijukkal Monorierdőn bármikor, mert nem történik meg a szankció, a felelősségre vonás. 

Kenyár Tibor: ha valamilyen rendezvény van, a biztosító állomány nem biztos, hogy ott, 
abban  a  pillanatban  látja  és  érzékeli,  hogy  az  adott  személy  szabálysértést  követ  el. 
Mindenképpen úgy fogják szervezni a jövőben, hogy a biztosító rendőrökön kívül legyen még 
olyan, aki a településen még pluszban járőrözik, hogy amennyiben valaki ilyen szabálysértést 
elkövet,  akkor  azt  ki  tudja  szűrni  a  közlekedési  forgalomból.  Nem lehet  mindenhol  ott  a 
rendőrség,  amikor  az emberek etikailag  és morálisan  nem tartják be első törvényként  azt, 
hogy ittasan nem ül be a gépkocsiba, azzal ők nevelő célzattal nem tudnak fellépni, már csak 
szankcionálni  tudnak,  illetve  az  adott  szabálysértést  elkövető  elfogni  és  a  kellő  büntetést 
számára kiszabni. A gyalogátkelőhelyeken az elmúlt évben nagyon sok közlekedési baleset 
történt, sajnos halálos is. Úgy gondolták, hogy intézkednie kell a rendőrségnek, ha már az 
oktatási  intézményekben  nem  sajátítják  el  azt  a  viselkedési  morált,  hogy  hogyan  kell 
szabályosan közlekedni. Sokszor a gyalogátkelőhelyen vagy annak környékén nem megfelelő 
közlekedési  magatartást  tanúsítanak  mind  a  gyalogosok,  mind  a  járművezetők  is.  A 
rendőrségnek mindenféleképpen szankcionálnia kell.

Dzsupin  Imréné: az  utóbbi  időben  a  rendőrségi  autóval  elég  sokat  találkozik  és  ennek 
nagyon örül. Ez egy visszafogó erő. A rendezvényeknél is a Polgárőrség szó nélkül kijön és 
segítenek, köszöni a segítséget.  A régi Beton útnál megköszönnék,  ha gyakran járnának a 
járőrök. 
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Borbás Elvira: 24-én lesz a következő rendezvény és kérnék a segítséget, és köszönetét is 
szeretné kifejezni  a Polgárőrségnek is,  mert  valóban ott  vannak és segítik  a településőrök 
munkáját.  A  Monori  Rendőrkapitányság  dolgozói  mindig  készséggel  segítenek  és  olyan 
pozitív változást lát a dolgozók részéről, hogy az elősegíti a munkát és nagyon köszöni nekik. 

Dr. Páczi Antal: szintén megköszöni mindenki munkáját. Kérdése, hogy hol áll Monorierdő 
mind  a  balesetek,  mind  pedig  a  vagyonelleni  bűncselekmények  tekintetében  a  többi 
településhez képest. 

Kelemen  József: a  balesetek  tekintetében  statisztika  szerint  viszonylag  jó  helyen  áll  a 
település.  Felvetődött  az,  és  polgármester  úrral  egyeztettek  is,  amikor  lehetséges  és  van 
sebességmérő  berendezés,  akkor  igyekeznek  a  gyalogátkelőhelynél  mérni.  Tavaly  a 
sebességmérőjük  eléggé  lehasznált  lett,  nagyon  sok  felvételt  készített.  Nagyon  jó  lenne 
készülék,  csak  ez  még  egy  tesztkészülék,  és  éjjel  nappal  fog  tudni  mérni,  ez  automata 
készülék. Éjszaka sokkal súlyosabbak a balesetek, hiszen nagyobb sebességgel közlekednek. 
Online rendszer is van Vas Megyei Rendőr-főkapitányságon, országos hatáskörben. 
A bűncselekmények  tekintetében  inkább  a  alsó  régióba  sorolná  Monorierdőt,  a  községek 
inkább az alsó részben vannak, inkább a kisebb súlyú vagyonellenei bűncselekmények azok, 
amik megvalósulnak. Elmondja, hogy a járőrlétszámban változás van és próbálják azt, hogy 
megjelenjenek a közterületen és ennek a megelőzésére igyekeznek nagy hangsúlyt fektetni. 
Monorierdő jóval nyugodtabb, mint a fővároshoz közeli települések. 
Javasolja a térfigyelő rendszerek kiépítését, el kellene azon gondolkodni, hogy Monorierdő 
nem  akar-e  néhány  kamerával  csatlakozni.  Ha  úgy  gondolja  a  képviselő-testület,  aki 
Monornak  és  a  kapitányságnak  is  készítette  a  tanulmánytervet  a  térfigyelő  rendszerrel 
kapcsolatosan,  összehozza  a  polgármester  úrral  és  ő  akár  egy  demonstrációval  eljön  a 
testülethez. 3-4 jó helyen elhelyezett kamera szükséges lenne. Ez egyrészt növeli a lakosság 
biztonságérzetét,  illetve  a  hatóságnak,  rendőrségnek  sikerül  ezt  egy rendszerbe  integrálni, 
akkor a munkájukat nagyban segíti. Adott esetben megnézhetnék, ha történt bűncselekmény, 
hogy kik jártak arra. 
Ha  Monoron  ez  telepítésre  kerül,  -  Monor  város  maga  is  finanszíroz  kamerákat  -  annyi 
bűnözés, nem fog megtörténni. Ez azt jelenti,  hogy a bűnözés eltolódik arra a helyre, ahol 
nincsen rendszer és azt javasolná, hogy ezen gondolkodjon el a testület. 
Pilis  város nyert  10M Ft-ot  a  városközpont  rehabilitáció  keretén  belül  térfigyelő  rendszer 
telepítésére, így ha ott is lesz, Monorierdőre beszorul a bűnözés. A két település nagyon közel 
van és a átjárhatóság nagyon jó. 

Juhász Sándor: valóban tárgyaltak már a térfigyelő kamera rendszerről, csak sajnos jelenleg 
olyan  súlyos  anyagi  vonzata  van,  hogy Monorierdőnek nehéz  volna  ezt  biztosítani.  Bízik 
benne, hogy ez előbb-utóbb meg fog valósulni. 

Dr. Páczi Antal: kérdése, hogy mi a magyarázata annak, hogy a 2007. évi intézkedéseknél 
525.000,-Ft helyszíni bírság volt és az évek során ez folyamatosan csökkent. Azért-e mert 
inkább csak nevelő munka, figyelmeztetés, vagy pedig a jelenlét miatt kevesebb oka van arra, 
hogy helyszíni bírságot vessenek ki.

Kelemen  József: a  körzeti  megbízott  alapvető  feladata,  hogy  kapcsolatot  tartson  a 
lakossággal.  Egy  olyan  emberrel  nehéz  jó  viszonyba  kerülni,  akit  egyik  nap  megbüntet 
20.000,-Ft-ra, másnap odamegy baráti beszélgetésre. A kettő nem erősíti egymást.
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Kenyár  Tibor: a  közigazgatási  törvény  bevezetésével  kapcsolatban  elmondja,  hogy  a 
helyszíni bírságot a szabálysértések köréből kivonásra került egy olyan eset, hogy a biztonsági 
öv használata, kézben tartott mobiltelefon, bukósisak, amiért a korábbi években a helyszínen 
bírságot  lehetett  kiszabni.  Ezekért  most  már  közigazgatási  határozat  keretén  belül 
emelkedettebb összeget kell kiszabni. 
Ez is csökkenti a helyszíni bírságok számát. 

A képviselő-testület  8  igen,  1  nem szavazattal  ellenében,  1  tartózkodás  mellett  az  alábbi 
határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
189/2010.(VI.24.) Kt.

határozata
A Rendőrség beszámolójának elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő-testülete   Monori  Rendőr-kapitányság 2009. 
évi beszámolóját elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

5 perc szünet

 3.  Tsp.)  Előterjesztés  Duna-Tisza  Közi  Nagytérség  Regionális  Települési 
Szilárdhulladék Gazdálkodási Rendszerének megvalósításához szükséges költséghányad 
Monor Város Önkormányzata részére történő megfizetésére

Kiss Dénes László érkezik 16:18 órakor (jelenlévők száma 11 fő)

Juhász Sándor: annyi a kiegészítése, hogy ez át lett vizsgálva és ez a követelése Monornak 
jogos. Ebben az évben 4M Ft-ot különítettek el a költségvetésben erre a célra, de még szükség 
lesz 1.682e Ft-ra.  Ezt  az összeget  erre  a  célra  még elő  kell  teremteni.  Elmondja,  hogy a 
Pénzügyi  Bizottság  itt  semmi  javaslatot  nem  tudott  tenni,  ugyanis  az  ülésük  elmaradt 
határozatképtelenség miatt. 
900e Ft-ot kell még előteremteni, mivel már történtek kifzetések.

Tóth  Attila: kérdése,  hogy  a  7.Tsp-nél  a  pályázatból  be  fog  folyni  3,6M Ft,  rendkívüli 
bevételként jelentkezik-e ez az összeg, vagy tervezve volt.  Ha rendkívüli  bevétel  lenne, át 
lehetne csoportosítani ennek az alapnak a terhére. 

Vargáné Vass Éva: ez valóban nem tervezett bevétel, viszont többletbevételként nem biztos, 
hogy  jelentkezni  fog,  hiszen  egy  20M  Ft-os  ingatlanértékesítési  bevétel  is  van,  tehát 
összességében nem biztos, hogy többletbevétel lesz.

Dr. Páczi Antal: itt nem lehet mást tenni, ki kell fizetni. 

Vargáné Vass Éva: jó ideje gondolkodnak ezen, egy javaslat van, hogy az önkormányzat 
költségvetésében  155M  Ft-tal  tervezték  a  felhalmozási  kiadást  a  polgármesteri  hivatal 
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építésére. Ez a beruházás 2011-re át fog tolódni. A 155M Ft-os kiadási felhalmozási kiadási 
előirányzat  csökkenni  fog.  Azt  lehet  tenni,  hogy  a  féléves  költségvetési  rendelet 
módosításánál  ezt  a  felhalmozási  előirányzat  módosítást  megtenni  és  annak  a  terhére 
beállítani, mivel ez is felhalmozás jellegű kiadás. 

Vad Mária: ezzel az erővel a hivatal dologi kiadásiból is lehetne 900e Ft-ot átirányítani. A 
dologi kiadások előirányzatból a 900e Ft-ot áttenné a 4.682e Ft teljesítésére. 

Juhász Sándor: nem lehet, mivel az így is kevés. Kérdése, hogy a dologiból mit hagyjanak 
el, mit ne végezzenek el. 

Vad Mária: decemberig még sok minden történhet. Kérdése, hogy mi az, amit elhagyhatnak.

Juhász Sándor: semmi. Az elmúlt évek tapasztalatai alapján jól tudja, hogy mi az, amit el 
kell végezni. 

Vargáné Vass Éva: a költségvetés tárgyalásakor lefolytatták az ezzel kapcsolatos vitákat. A 
dologi  kiadások  minden  intézménynél,  akár  az  iskolánál,  akár  az  óvodánál,  akár  a 
polgármesteri hivatalnál, feszített kiadások. Arra van még lehetőség, hogy a képviselő-testület 
döntést  hoz  arról,   hogy a  4M Ft-os  felhalmozási  kiadási  előirányzatot  a  szilárdhulladék 
gazdálkodási rendszernek  való megfizetését tudomásul veszi, hogy teljesítik 4.682.072,-Ft 
összegben, és ezzel együtt tudomásul veszi azt is, hogy ennek a felhalmozási előirányzatnak 
túllépése következik be ezzel és a fél éves költségvetési rendelet módosításánál visszatér az 
előirányzat fedezet meghatározására.

A képviselő-testület 9 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
190/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
a Duna–Tisza Közi Nagytérség Regionális Települési Szilárdhulladék Gazdálkodási 

Rendszerének megvalósításához szükséges költséghányad Monor Város Önkormányzat 
részére történő megfizetéséről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Duna–Tisza  Közi  Nagytérség 
Regionális  Települési  Szilárdhulladék  Gazdálkodási  Rendszerének  megvalósításához 
szükséges  költséghányadot  elfogadja,  és  a  fél  éves  költségvetési  rendelet  módosításánál 
visszatér az előirányzat fedezet meghatározására.

Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester, Vargáné Vass Éva jegyző

4.Tsp.)  Előterjesztés  a  polgármesteri  hivatal  épületének megvalósításával  kapcsolatos 
projektmenedzseri  tevékenységre,  nyilvánosság  biztosítására,  valamint  a 
településmarketing feladatokra érkezett ajánlatokra

Juhász  Sándor: elég  részletes  ajánlatok  érkeztek,  minden  fel  van  sorolva.  Kiegészítésre 
került a Hégely Péter és a Valló Péter árajánlata.  Valló Péter az iskolánál a pályázatnál a 
feladatát nagyon jól és folyamatosan látja el. 
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Tóth Attila: a  legutóbbi  ülésen  az  önkormányzat  azt  mondta,  hogy nem kíván pénzügyi 
munkatársat adni a projekthez. Nem derül ki az anyagból, hogy a   Hégely Péter és a Valló 
Péter igénybe kíván-e venni pénzügyi munkatársat a hivatal részéről. 

Vad Mária: Valló Péternél ez a 7.257.500,-Ft lenne a megbízás összegének teljes vége, és ez 
elosztva negyedévente. Kérdése, hogy ehhez nem jön egyéb költség.

Juhász Sándor: Nem a projektmenedzser díja a sok, hanem a településmarketing feladatok. 

dr. Práczki Péter: utánanézett ennek az úrnak és megnézte, hogy hogyan néz ki egy ilyen 
pályázat.  Körbeadná, hogy hogyan néz ki a pályázat és mindenki láthatja, hogy minek kell 
megfelelni. Itt bejött három adat és ezekre mindenki kiírja a 7.250e Ft-ot és megszavazzák. 
Ilyen alapon ő is mondana még egyet, aki beadná 7.250e Ft-ra az ajánlatát. 

Dr. Páczi Antal: kérdése, hogy kérjenek akkor új ajánlatot? Nem érti, hogy Práczki úr mit 
akar ezzel mondani. Ha van olyan ismerőse Práczki úrnak, miért nem szólt a polgármester 
úrnak vagy miért nem kereste meg, hogy adjon be ő is ajánlatot. 

Dr. Práczi Péter:  csak annyit  akart  mondani,  hogy máshol önkormányzati  szinten ezt így 
csinálják.

Dr. Páczi Antal: javasolja, hogy halasszák el és írják ki úgy, ahogy Práczki úr mondja. 

Dzsupin Imréné: a múlt héten volt rendkívüli ülés, melyre össze kellett írni a kérdéseket. 
Miért nem írta akkor ezt le Práczki úr.

Vad Mária: kérdése,  hogy a  hivatal  hogy látja  a  Valló  Péter  és  a  Hégely  Péter  közötti  
munkavégzés minőségét. 

Juhász  Sándor: itt  volt  egy  korábbi  tapasztalat  a  Hégely  Péterrel,  rá  emberileg  semmi 
kifogás nincs. Szakmai téren nem kívánja minősíteni. Jelen pillanatban, most hogy a Valló 
Péter látja el a feladatot az iskolában nyert pályázatnál, ő nagyon pontosan látja el a feladatát. 

Vargáné Vass  Éva:  ahogy a polgármester  úr  a bevezetőjében említette  az önkormányzat 
beruházási összköltsége ismert, nyilvános adat, ismert a támogatás mértéke, az is nyilvános, 
hogy az  egyes  projekt  elemek  az  összberuházáshoz képest  hány százalékot  képeznek.  Ha 
valaki  az  ismert  adatokat  tudja,  megnézte  a  pályázati  kiírást,  ahol  százalékosan 
meghatározásra  kerül,  hogy  mi  mennyi  lehet  az  elszámolható  maximális  költség  a 
pályázatban, azt azért nem nehéz kiszámolni. 

Juhász Sándor: javasolná a Hégely Pétert is, de az majdnem 250e Ft-tal több, mint a másik 
kettőé. Elmondja azt, hogy Valló Péter vállalja azt is, hogy a fenntarthatósági tervet ezen felül 
ajándékba adja. 

Kiss Dénes László: javasolja a Valló Péter ajánlatának elfogadását. 

Dr. Páczi  Antal: szintén javasolja a Valló Pétert.  Korrektebbnek tartja egyrészt,  másrészt 
készít egy ingyenes fenntarthatósági tervet. 
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A képviselő-testület 10 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
191/2010. (VI.24.) Kt.

határozata

KMOP-5.2.1/A-09-2009. azonosítószámú pályázattal kapcsolatos projektmenedzseri, 
nyilvánossági és településmarketing feladatokra történő megbízási szezrődésről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  KMOP-5.2.1/A-09-2009. 
azonosítószámú  pályázattal  kapcsolatos  projektmenedzseri,  nyilvánossági  és 
településmarketing feladatokra a VBC-Confernet Kft.-vel  (1157 Budapest, Nyírpalota út 83. 
III. 20.)  köt megbízási szerződést, felkéri a polgármestert és jegyzőt a szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

   Vargáné Vass Éva jegyző

5. Tsp.) Előterjesztés Makai Ferenc 2213 Monorierdő, Vadász u. 58. szám alatti lakos 
kérelmére

Juhász Sándor:  a földutakra nem vonatkozik súlykorlátozás, nem tudják kitiltatni onnan a 
kamiont. 

Kiss Dénes László: a Szociális Bizottság megtárgyalta az előterjesztést és arra jutottak, hogy 
a jelenlegi szabályozásnak megfelelően földútra nem lehet semmiféle korlátozást bevezetni, 
tehát nincs jogi alapja a kérelemnek. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
192/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
Makai Ferenc kérelméről

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  –  figyelemmel  a  Szociális  és 
Közbiztonsági  Bizottság javaslatára – Makai Ferenc 223 Monorierdő, Vadász u.  58.  szám 
alatti  lakos kérelmét  elutasítja,  mert  a kérelemben megjelölt  utakon jelenlegi  állapotukban 
súlykorlátozás nem vezethető be.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

6.Tsp.) Előterjesztés Kistemplomi Református Egyház kérelmére

Juhász Sándor: korábban már a testület hozott egy olyan döntést, hogy a kért telket elcseréli 
úgy, hogy a Református Egyház a különbözetet megfizeti. Hoztak egy olyan döntést is, hogy 
ezt  meghosszabbítják  2010.február  végéig.  Most  újbóli  hosszabbítást  kérnének  2010. 
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december  23-ig.  A  fedezet  az  egyháznak  rendelkezésre  áll  és  a  továbbiakban  is  igényt 
tartanának erre a telekre. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
193/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
Kistemplomi Református Egyház kérelméről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 262/2009.(IX.24.) Kt. határozatban 
megállapított határidőt 2010. december 23-ra módosítja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

7.Tsp.) Előterjesztés KMOP-5.2.1/2008-0028. számú pályázattal kapcsolatos 
elszámolásra

Vargáné  Vass  Éva: a  képviselő-testületet  már  tájékoztatta  arról,  hogy  a  parkpályázat 
tényleges elszámolása ellenőrzése a közreműködő szervezet részéről megtörtént. A vállalkozó 
az őt megillető ellenszolgáltatást megkapta. A projekttel kapcsolatban az önkormányzatnak 
az indikátorok tekintetében a fenntartást  kell  5 évig biztosítani.  A közreműködő szervezet 
teljes egészében elfogadta a pályázat záró projekt jelentését és a pénzügyi elszámolást is. 

Kiss Dénes László: felhívja a figyelmet a garanciális feladatokra. A festék jön le, a világítás 
nem működik.

Juhász Sándor: nincs elfelejtve. Az bejárás meg fog történni, hogy ezt garanciában ki is kell 
javítani. Jegyzőkönyvet vettek fel. 

A képviselő-testület 9 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
194/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
KMOP-5.2.1/A-2008-0028.azonosítószámú pályázattal kapcsolatos dokumentumok és 

tájékoztató elfogadásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  KMOP-5.2.1/A-2008-
0028.azonosítószámú  pályázattal  kapcsolatos  dokumentumokat  megtekintette,  azok 
teljeskörűségéről,  valódiságáról  meggyőződött,  valamint  a  projekt  lezárásáról  szóló 
tájékoztatót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

   Vargáné Vass Éva jegyző

15



8.Tsp. ) Előterjesztés a Csicsergő Óvoda intézményi minőségirányítási programjának és 
pedagógiai programjának jóváhagyására

Vargáné Vass Éva: az írásos anyaghoz nincs kiegészítése, elég teljes körű az előterjesztés. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
195/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
a Csicsergő Óvoda intézményi minőségirányítási programjának és pedagógia 

programjának jóváhagyásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete – figyelemmel az Oktatási, Kulturális 
és Sport Bizottság javaslatára – a Csicsergő Óvoda Intézményi Minőségirányítási Programját 
és Helyi Nevelési Programját jóváhagyja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző 

9.Tsp. ) Előterjesztés Szépkorú Nyugdíjas Klub terembérleti díj elengedési kérelmére

Juhász Sándor: fennállásának 15 éves évfordulóját ünnepelné a Szépkorú Nyugdíjas Klub és 
az  Őszirózsa  Nyugdíjas  Klub  közösen.  Szeretnék  a  tornatermet  erre  a  napra  ingyenesen 
igénybe venni július 10-én. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
196/2010. (VI.24.) Kt.

határozata

a Szépkorú Nyugdíjas Klub részére a 2010. július 10-én tartandó rendezvényéhez a 
Fekete István Általános Iskola tornatermének díjmentes rendelkezésre bocsátásáról

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Szépkorú Nyugdíjas Klub részére, a 
2010.  július  10-én  tartandó rendezvényéhez,  a  Fekete  István  Általános Iskola  tornatermét 
díjmentesen rendelkezésre bocsátja.

Határidő: azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

   Vargáné Vass Éva jegyző

10.Tsp.) Tájékoztatás szennyvízcsatorna és tisztítótelep tulajdonközösséggel 
kapcsolatosan
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Juhász  Sándor:  megbízta  őt  a  testület,  hogy  tárgyaljon  Pogácsás  úrral  a  szennyvíz 
kibocsátási kapacitással kapcsolatban és a PVCS vagyonnal kapcsolatban. A Pogácsás úrral 
tárgyalt,  aki  írásban  meg  is  válaszolt.  Az  előterjesztés  mellékletét  képezi  a  levél.  A 
továbbiakban  nem  tudja,  hogy  merre  lépjen.  Ha  a  szennyvíztisztító  telepre  tulajdonjogot 
szereznek, akkor azzal is számolni kell,  hogy ennek van fenntartási  költsége. Azt remélte, 
hogy meg tud egyezni úgy a Pogácsás úrral, hogy a 250 m3 kapacitás Monorierdőre eső részét 
ideadja, de erre azt a hivatkozást adta, hogy akkor még Monorierdőn nem volt csatorna. 

Dzsupin Imréné: mindenki tudja, hogy Monorierdőn milyen rossz a csatornahálózat és itt is 
bővíteni kellene a későbbiekben a szennyvíz átemelőnek a kapacitását. 

Juhász Sándor: a szennyvízátemelővel kapcsolatban azt tudja mondani, hogy a tervezésben 
az úgy szerepel, hogyha minden lakos rákötne azt a terhelést, akkor is el kellene bírnia. 10 év 
után  valószínűleg  felújításra  fog  szorulni  a  vákumszivattyú  vagy  átemelő  szivattyú.  A 
tervezésnél ezt vették alapul. 

Dr. Páczi Antal: kéri, hogy világosítsák fel arról, hogy ez milyen kötelezettséggel jár, miről 
van szó, mert az anyagból nem teljesen érthető.

Juhász Sándor:  Monorierdő szeretné a PVCS vagyon ráeső részét. Monor fizetni úgy sem 
fog érte. Javasolja, hogy hagyják a PVCS vagyont, úgy, ahogy van, viszont azt is javasolná, 
hogy a 250m3 kapacitás Monorierdőre eső részét kérjék meg. 

Vad Mária: a vízátemelő szivattyú, ami ott van a Bényei útnál, az Monorierdő területén van, 
de vagyonilag Monorhoz tartozik. Ha majd ott valami javításra, felújításra kerül sor, akkor 
nem fogja-e Monor leszámlázni Monorierdő felé. 

Juhász  Sándor: hatan  vannak  ebben  a  viziközmű  társulásban  és  itt  úgy működik,  hogy 
mindent közösen, tehát a befizetett pénzekből el van különítve x % és azokból közösen hajtják 
végre ezeket a felújításokat. Monor a régi csatornahálózatát akarta megcsináltatni ezekből a 
pénzekből. 

Vad  Mária: a  250m3  kapacitás/nap  úgy  emlékszik,  hogy  fel  volt  ajánlva,de  ezt  nem 
használták ki teljes mértékben, nincs rákötve. 

Juhász Sándor: ez nem arról szól. A régi szennyvíztisztító telep 500m3/nap kapacitás volt. 
Erre ráépült az új szennyvíztisztító telep. 250m3-t ebből Monor átadott a tulajdonközösségnek 
és 250m3-t megtartott magának. A Monorierdőre eső részt viszont át kellett volna adnia. Ez 
valahol pénzt is hozhatna. 

Tóth Attila: de ha apportként vitte be oda, akkor kellett volna egy összegnek szerepelnie és 
annak, hogy milyen jellegű bevételt képvisel ez az apport. 

Vad  Mária: kérdése,  hogy  a  vagyonkataszterben  nincs  feltétele  ennek  a  PVCS-nek  a 
mértéke?

Juhász Sándor: nincs, mert nem Monorierdő területe. 
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Vad  Mária: kérni  kellene  engedjék  a  tulajdonrészt  a  Földhivatalnál  az  apportként  való 
feltüntetését a területen. 

Kiss Dénes László: javasolja, hogy a Pénzügyi Bizottságból és részben az Egészségügyi és 
Környezetvédelmi Bizottságból álljanak össze és tekintsék át az anyagokat. 

dr.  Práczki  Péter: kérdése,  hogy  mikor  kell  erre  válaszolni,  van-e  határidő  ezzel 
kapcsolatban. 

Dr. Pácziné Félix Anna: az Egészségügyi  és Környezetvédelmi Bizottságnak nagyon sok 
dolga van egész évben. 

Juhász Sándor: három tagnak kellene lenni, egy biztosan a Pénzügyi Bizottságból.

Borbás Elvira: javasolja Vad Mária alpolgármestert. 

Vad Mária: vállalja. 

dr. Práczki Péter: javasolja Tóth Attilát.

Tóth Attila: vállalja.

Borbás Elvira: másik javaslata Práczki Péter lenne. 

dr. Práczki Péter: vállalja.

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
197/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
Munkacsoport létrehozásáról

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő-testülete  munkacsoportot  hoz létre,  melynek 
tagjai: Vad Mária alpolgármester, Tóth Attila és dr. Práczki Péter képviselők.
Megbízza a Munkacsoportot, hogy a szennyvíztisztító telep tulajdonközösséggel kapcsolatos 
értékelő, áttekintő feladatot végezze el és tegyen javaslatot a Képviselő-testületnek a további 
lépések vonatkozásában.

Határidő: azonnal
Felelős: Vad Mária, Tóth Attila, dr. Práczki Péter

11.Tsp.) Tájékoztatás egyéb feladatokról

Vargáné Vass Éva: három témában kívánja a képviselő-testületet tájékoztatni. 
Az egyik  egy technikai  jellegű tájékoztatás.  Az elmúlt  képviselő-testületi  ülésen a három 
fejlesztési céllal kapcsolatosan hitel felvételéről döntöttek és egy helyen elírásra került a bank 
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részéről a rendelkezésre tartási idő, illetve a türelmi időnek a befejezése. A helyes dátum: 
08.30. mindkét helyen. Ezt a bank javította és küldte át.
A  másik  a  hivatal  építésével,  a  pályázattal  kapcsolatos  tájékoztatás.  A  közreműködő 
szervezetnek a támogatási szerződés megkötéséhez szükséges dokumentumokat benyújtották.
Az Országgyűlés elfogadta a törvényt, várhatóan június 29-én lép hatályba a helyi iparűzési 
adó  beszedésének  módosításáról.  Kevés  idő  marad  a  felkészülésre.  Most  a  hatályos 
jogszabályoknak megfelelően, arról tájékoztatják a fizetési meghagyásban az iparűzési adó 
fizetésre kötelezett ügyfeleket, hogy második félévtől a területileg illetékes APEH szedi be. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
198/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
Monorierdő Község Önkormányzat piac létesítésével kapcsolatos hitelfelvétellel 

kapcsolatos korrekciójáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  piac  létesítésével  kapcsolatos 
hitelfelvétel az OTP Bank Nyrt. által korrigált adatlapját elfogadja, melyen a rendelkezésre 
tartási  idő:  36  hó  2010.10.01-tól  2013.08.30-ig,  a  futamidő:  120  hó  2010.10.01-tól 
2010.08.31-ig, a türelmi idő 36 hó 2010.10.01-tól 2013.08.30-ig szerepel.

Határidő:  azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

Vargáné Vass Éva jegyző      

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
199/2010. (VI.24.) Kt.

határozata

helyi iparűzési adó beszedésével kapcsolatos változásokról szóló tájékoztató 
elfogadásáról

Monorierdő Község Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  helyi  iparűzési  adó beszedésével 
kapcsolatos változásokról szóló tájékoztató elfogadja.

Határidő:  azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

Vargáné Vass Éva jegyző      

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
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200/2010. (VI.24.) Kt.
határozata

a KMOP-5.2.1/A-09-2009-0015. azonosítószámú pályázattal kapcsolatos Támogatási 
Szerződés megkötéséhez szükséges dokumentumok a Közreműködő Szervezethez való 

benyújtásáról szóló tájékoztató elfogadásáról

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  KMOP-5.2.1/A-09-2009-0015. 
azonosítószámú  pályázattal  kapcsolatos  Támogatási  Szerződés  megkötéséhez  szükséges 
dokumentumok a Közreműködő Szervezethez való benyújtásáról szóló tájékoztatót elfogadja.

Határidő:  azonnal
Felelős: Juhász Sándor polgármester

Vargáné Vass Éva jegyző      

12.Tsp. Egyebek

Fekete István Általános Iskola Pedagógia programjának módosítása

Vargáné  Vass  Éva:  Pályázati  munka  kapcsán  vált  szükségszerűvé  az  általános  iskola 
pedagógiai programjának a módosítása. Ezt az intézmény határidőben elkészítette, a szakértői 
vélemény  elkészült,  mind  a  hatályos  jogszabályok,  mind  pedig  a  pályázat  célkitűzéseivel 
összhangban került módosításra. Az elfogadás során az eljárási szabályok betartásra kerültek, 
szülői munkaközösség, diákszervezet stb., ezért azt javasolja a képviselő-testületnek, hogy a 
benyújtott  dokumentumok  szerint,  az  Oktatási  Bizottság  javaslata  alapján  szíveskedjen  a 
pedagógia program módosítását elfogadni. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
201/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
a Fekete István Általános Iskola pedagógia programjának módosításáról

A Képviselő-testület  –  az  Oktatási,  Kulturális  és  Sport  Bizottság  javaslata  és  a  szakértői 
vélemény alapján – a Fekete István Általános Iskola pedagógiai programjának módosítását a 
benyújtott dokumentumok szerint elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester, jegyző

Juhász Sándor: érkezett hozzá egy kérelem, melyet Szabó János írt, hogy a Róka utcában 
lévő 1269 hrsz-ú önkormányzati telekből 600 m2-t szeretne bérelni. A területet a 1273 hrsz-ú 
telek mellett szeretné bérelni. Ez belterület,  és ott szeretne 600m2-t kibérelni.   Javasolja a 
bérbeadást, az önkormányzatnak ez így kevesebb feladatot jelent.

Tóth Attila: kérdése, hogy mit szeretne a telken csinálni a kérelmező.

Dr. Páczi Antal: javasolja a bérleti szerződésbe beleírni, hogy fát nem szedhet ki a területen. 
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Juhász Sándor: írják a szerződésbe, hogy cserjét bokrot kiszedhet, de max. 10 cm átmérőig 
vághat ki fákat. 

A képviselő-testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
Képviselő-testületének
202/2010. (VI.24.) Kt.

határozata
Szabó János bérleti kérelméről

Monorierdő Község Önkormányzat Képviselő-testülete bérbe ad a 1267 hrsz-ú önkormányzati 
telekből 600m2-t Szabó János (Monorierdő, Nyárfa u. 18. sz. alatti lakos) részére. A bérleti 
szerződésbe javasolja beleírni, hogy fákat csak max. 10 cm átmérőig vághatja ki.
Felhatalmazza a polgármestert a bérleti szerződés aláírására.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Juhász Sándor: tájékoztatja a testületet,  hogy mindenki  tudja,  hogy az erdőtelepítés nem 
valósult  meg bizonyos  technikai  okok végett.  Jelen pillanatban a telepítéssel  kapcsolatban 
tárgyalásokat folytatnak, 2,5 ha hiányzik még az újratelepítéshez. Mindent megtesznek annak 
érdekében, hogy a 2,5 ha-t valahogyan előteremtsék és ezt is be tudják telepíteni. A többivel 
gond nincs. Amennyiben nem tudják betelepíteni a 2,5 ha-t, akkor 4,9M Ft-ot kell fizetni a 
megváltásért.  Olyan  területet  kell  biztosítani,  ahol  mindenképpen  be  lehet  telepíteni. 
Elmondja, hogy a kemping nagy munkát ró az önkormányzatra és anyagi ráfordítás is van. 
Nagy a terület és rendben kell tartani. 
Javasolja a képviselő-testületnek, hogy a kempinget adják valakinek oda hasznosításra annak 
fejében, hogy azt ő állagában megőrzi,  rendben tartja.  Amikor pedig az önkormányzatnak 
rendezvénye van a kempingben, akkor ingyen rendelkezésre bocsátja. Ezért tőle bérleti díjat 
ne kérjenek, a rezsit viszont neki kellene fizetnie. Javasolja, hogy ezen gondolkodjanak el.

Elmondja, hogy jövő héten kedden 18 órakor rendkívüli ülés lesz a ravatalozó építése kapcsán 
a pályázat értékelése, illetve eredményhirdetés. A hiánypótlás hétfőn 16 óráig érkezhet be, 
melyet kedden délelőtt értékelnek.

Dr. Páczi Antal: javasolja, hogy mivel elkészült az emléktábla, írjanak egy köszönőlevelet a 
tábla készítőjének. 

Borbás Elvira: elmondja, hogy olyan ajánlatot tettek a Gemini Tv-sek, hogy a képviselők, a 
bizottságok tagjai elmondhatnák, hogy mit csináltak a négy év alatt. Ez részükről egy gesztus 
volt. Gondolkodjanak el azon, hogy vállalnák-e ezt. 
Javasolja,  hogy  erről  hozzanak  egy  döntést,  mert  azt  augusztusban  fel  kellene  venni, 
szabadságolások vannak stb. nehéz összeegyeztetni. Az időpontot később egyeztetnék.

A képviselő-testület  8 igen, 2 nem szavazattal,  1 tartózkodás mellett  az alábbi határozatot 
hozza:

Monorierdő Község Önkormányzat
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Képviselő-testületének
203/2010. (VI.24.) Kt.

határozata

Interjúkészítésről a Gemini TV-ben

Monorierdő  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  köszönettel  elfogadja  interjú 
készítésének lehetőségét a Gemini TV részéről.

Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Vad Mária: elmondja, hogy teljesen feleslegesnek és kampány ízűnek tartja az egészet. Nem 
szeretne  a  Gemini  Tv-ben  kampányolni,  van  újság,  hanganyag,  jegyzőkönyv  stb.  így 
feleslegesnek tartja. 
A 2,5 ha erdőtelepítéssel kapcsolatban úgy emlékszik, hogy amikor a Vladár Zoltán megvette 
és a  4 ha erdőterületet  kiírtottak,  akkor  az volt  a  vállalás,  hogy annyi  erdőt  kell  helyette 
telepíteni. A Vladár úr mindezt vállalta. 

Juhász  Sándor: a  mai  napig  vállalja  ingyen,  de területet  az  önkormányzatnak  kell  adni. 
Keresni fognak területet.

Vargáné  Vass  Éva: a  Szociális  és  Közbiztonsági  Bizottság  ülésén  tárgyalták  a  szociális 
kártya bevezethetőségét, illetve a gyógyszerutalvány, élelmiszerutalvány bevezethetőségét. A 
továbbiakban is előkészítő munkát végeznek.
A megigényelt  123 fős nyári  ingyenes  gyermekétkeztetés rendben zajlik,  szeptemberben a 
testületet tájékoztatják. 

Borbás  Elvira: reagálna  Vad  Mária  azon  mondatára,  melyben  azt  mondta,  hogy  a 
polgármester kampánya lenne a tévés szereplés. Pontosan ezt szerették volna elkerülni, azzal, 
hogy mindenki meg lett szólítva. 

dr. Práczki Péter: nem ért egyet ezzel és nem szeretne részt venni.

Juhász Sándor: több tárgy nem lévén az ülést 18:17 órakor bezárja.

K.m.f.

Juhász Sándor
polgármester

Vargáné Vass Éva
jegyző

Vad Mária
jegyzőkönyv hitelesítő

Dr. Pácziné Félix Anna
jegyzőkönyv hitelesítő
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